
 
Protokół nr XXIII/21 

z XXIII Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 25 marca 2021 roku  

 

 

Sesja odbyła się w trybie zdalnym. Przewodniczący Rady Andrzej Kubat  prowadził obrady 

on-line z siedziby Starostwa Powiatowego w Częstochowie.  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:00 otworzył obrady XXIII Sesji 

witając radnych i pozostałych uczestników.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 25 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni obecni 25: 

 na sali sesyjnej 8 

 on-line 17 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są uwagi i 

propozycje zmian. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad  

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” przyjęła porządek 

obrad. 
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXIII Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja Komendy Miejskiej Policji nt. stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego 

w powiecie częstochowskim w 2020 roku. 

8. Informacja nt. stanu sanitarnego powiatu częstochowskiego w 2020 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2021 – 2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie za 2020 rok oraz wykazu potrzeb w 

zakresie pomocy społecznej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Organizatora 

Rodzinnej Pieczy Zastępczej za 2020 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podniesienia minimalnego wynagrodzenia rodzinie 

zastępczej zawodowej i prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

15. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych za 2020 rok. 

16. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

18. Zamknięcie obrad XXIII Sesji. 
 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XXII/21 z sesji w dniu  

11 lutego 2021 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” przyjęła protokół nr 

XXII/21. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Henryk Kasiura 

2. Ignacy Palutek 

3. Katarzyna Kapica 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” powołała Komisję 

Uchwał i Wniosków w ww. składzie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
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Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6  

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres 

międzysesyjny tj. od dnia 11 lutego 2021 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały. Sprawozdanie obejmuje informację o 

zadaniach realizowanych przez poszczególne wydziały Starostwa i inne jednostki 

organizacyjne powiatu, ze szczególnym uwzględnieniem Wydziału EZK oraz PZD, w tym 

akcji zima. Sytuacja epidemiologiczna w jednostkach pomocy społecznej jest stabilna. 

Większość mieszkańców i personelu dps-ów oraz pracowników PCPR-u została 

zaszczepiona. Nie ma przypadków nowych zakażeń covid 19. 1 zakażenie pojawiło w POW i 

mogą się pojawić problemy w PCPR. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji Rafał Zemła przedstawił informację nt. stanu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu częstochowskiego w 2020 roku w 

formie prezentacji multimedialnej stanowiącą  załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. W 

okresie sprawozdawczym na terenie powiatu odnotowano o 100 przestępstw mniej, niż rok 

wcześniej. KMP wykazała się w roku ubiegłym czasem reakcji na poziomie 9,5 minut, 

natomiast komisariaty na terenie powiatu ze względu na duży obszar działania posiadały czas 

reakcji powyżej 10. Najwyższą wykrywalność wykroczeń szczególnie uciążliwych 

legitymował się komisariat w Blachowni.  

Z-ca Komendanta Miejskiego Policji Mariusz Strzelecki przedstawił ocenę stanu 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym zgodnie z prezentacją multimedialną – załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. W 2020 roku spadła liczba wypadków, kolizji i rannych, ale niestety 

wzrosła liczba ofiar śmiertelnych o 50% (z 12 w 2019 roku do 18 w 2020 roku). Wzrosła 

również liczba zdarzeń z udziałem pieszych. W 2020 roku było ich 42. Minimalnie obniżyła 

się liczba zdarzeń z udziałem rowerzystów. Najwięcej wypadków śmiertelnych (3) 

odnotowano w gminach Mykanów i Lelów. Do największej liczby zdarzeń dochodzi na 

terenie gmin: Mykanów, Poczesna, Kruszyna i Kłomnice. Na drogach powiatu doszło do 239 

zdarzeń z udziałem obiektów (zwierząt oraz zaparkowanych samochodów) na drogach. Stan 

dróg w obszarze działania Komendy jest zły, a wnioski kierowane przez policję do instytucji 

odpowiadających za ich stan nie są realizowane. Stąd apel o pochylenie się nad wnioskami w 

miarę posiadanych możliwości finansowych. Komenda Miejska prowadzi liczne działania 

kontrolno - opresyjne w zakresie bezpieczeństwa drogowego oraz bezpieczeństwa pieszych, 

do których należy: zabezpieczanie skrzyżowań, lustracje, pomiary prędkości bezpieczeństwo 

jednośladów, bezpieczeństwo uczestników ruchu niechronionych (piesi, rowerzyści, 

motorowerzyści). Działania profilaktyczne podejmowane są w szerokim gronie podmiotów i 

na szeroką skalę. Robią wszystko, aby świadomość w tym zakresie była rozpowszechniona. 

Komenda Miejska Policji w Częstochowie wraz ze Starostwem Powiatowym przeprowadziła 

w ubiegłym roku 2 duże kampanie informacyjne: "Wspólnie przeciwko przemocy" mająca 

uświadomić, czym jest przemoc, jakie są jej konsekwencje oraz wskazać kierunki pomocy 

oraz "Życie jest przed tobą, nie w smartfonie". Przedsięwzięcie miało na celu uświadomienie 

zarówno dzieciom, młodzieży, jak i dorosłym, jakie konsekwencje niesie za sobą życie w 

wirtualnym świecie. 
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Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska zapytała: 

 czy komendant podziela zdanie, że wyznaczanie przejść dla pieszych jest zbędne, jak 

poinformowano ją w odpowiedzi na interpelację tłumacząc, że więcej wypadków 

zdarza się na przejściach; 

 jak statystyki wypadków wyglądają w gm. Mstów, w tym z udziałem pieszych.  

Szczególnie chodzi jej o skrzyżowaniu  Rudniki – Jaskrów – Mstów  oraz 

skrzyżowanie przy siedzibie gminy, gdzie bardzo często zdarzają się wypadki i aż się 

prosi o zabezpieczenie.  

Nadmieniła, że władze wojewódzkie obowiązek sporządzania planów wraz z niemałymi 

kosztami 50% na 50% przenoszą na samorządy. W Św. Annie np. przebudowa 

skrzyżowania ma kosztować 12 mln zł, na co gminy nie stać. Drogi wojewódzkie 

powinny być utrzymane w wysokim standardzie, ale nie są, a ich władze tłumaczą, że nie 

ma pieniędzy. Można wprawdzie zadania zgłaszać, ale koszty współfinansowania są 

ogromne. Tymczasem z długiej listy zadań powiatu wnioskowanych o dofinansowanie 

tylko 2 zostały zaakceptowane. Trzeba zatem bardzo mocno występować do Katowic i tu 

na dole wołać o drogi gminne, chodniki, ścieżki rowerowe, bo nie można  całkowicie 

wyręczać Katowic.   

 

Z-ca Komendanta M. Strzelecki poinformował, że policja nie dysponuje środkami 

finansowymi na przebudowę skrzyżowań. Nt. ilości wypadków drogowych odnotowanych w 

zeszłym roku na skrzyżowaniach we Mstowie, nie jest w stanie precyzyjnie odpowiedzieć, 

gdyż nie pamięta wszystkich zdarzeń szczegółowo. Co do wyznaczania przejść dla pieszych – 

jest ich zwolennikiem i  jak najbardziej jest za. Tak samo powinny być budowane chodniki. 

Badania naukowe potwierdzają, że zwiększona ilość dróg dla pieszych jak najbardziej 

poprawia bezpieczeństwo w ruchu drogowym. W ubiegłym roku w powiecie odnotowano 42 

zdarzenia z udziałem pieszych, z czego wypadków 27, ofiar śmiertelnych 4. Nie pamięta, czy 

takie zdarzenie w rejonie wspomnianej drogi było, ale spodziewa się, że tak. Problem 

skrzyżowania we Mstowie zna. Funkcjonariusze  ruchu drogowego pojawiają się tam na ile to 

możliwe. Stan dróg również go martwi, nie tylko wspominane skrzyżowania i przejścia dla 

pieszych.  Ma świadomość, że część z nich należy do zarządu wojewódzkiego i to oni 

powinni dbać. Ze swej strony jednak dbajmy choćby o drobne rzeczy, np. o wycinkę drzew. 

 

Starosta K. Smela oznajmił, że na przyszłym posiedzeniu Zarządu zostanie dokonana analiza 

postulatów zgłoszonych w obszarze działania Komisji Bezpieczeństwa, PZD i Wydziału Km, 

a potem wnioski zostaną skonsultowane z Komendą. Drobne sprawy typu wycinka drzew i 

krzaków dokonuje się, a przynajmniej powinna w naszych obwodach drogowych. Najbliższy 

komisariat autostradowy znajduje się w Gliwicach, stąd obawy, czy jest w stanie tu działać.  

 

Z-ca Komendanta M. Strzelecki powiedział, że wszystko zależy od stanu bezpieczeństwa 

na autostradzie. Komenda Wojewódzka pracuje obecnie nad zwiększeniem obsady 

funkcjonariuszy, więc pewnie będzie łatwiej. Problem tkwi rzeczywiście w odległościach: 

Łódź – Kraków. Tutejsza Komenda będąc bliżej zdarzenia i chcąc ratować życie będzie 

musiała uczestniczyć w tego typu zdarzeniach.  

 

Starosta K. Smela powiedział, że jeśli Komenda w Częstochowie jest zainteresowana, to 

powiat może wypracować stanowisko wspierające inicjatywę utworzenia komisariatu 

autostradowego w Częstochowie.  

 

Z-ca Komendanta M. Strzelecki oznajmił, że również jest zwolennikiem utworzenia jeszcze 

jednego komisariatu autostradowego, ale ma obawy, że lokalizacja w Częstochowie  

spowoduje delegację nań funkcjonariuszy z Częstochowy. Potrzebne jest przede wszystkim 

zwiększenie obsady kadrowej. 
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Starosta K. Smela powiedział, że rozumie, iż utworzenie czegoś nowego z dodatkowymi  

funkcjonariuszami ułatwi reakcję na zdarzenia autostradowe. Następnie powiedział, że na 

rubieży województwa zaobserwowane jest marne zainteresowanie drogami wojewódzkimi 

przez właściciela, czyli Urząd Marszałkowski i Zarząd Dróg Wojewódzkich. Województwo 

nie ma planu i każdy kawałek jest wyszarpywany, a powiat musi się prosić w nie swoich do 

końca tematach. Udało się jedynie wykonać drogę na Łask (po śladzie). Reszta leży, pomimo 

sporządzonej od lat dokumentacji. Niestety powiat nie ma mocy sprawczej w temacie dróg 

wojewódzkich. Następnie starosta zapytał komendanta o możliwości utworzenia komisariatu 

w Mykanowie, gdyż niebawem powstanie tu autostrada i rozpoczną się starania o 

przekwalifikowanie dróg powiatowych łączących się z autostradą  na drogi wojewódzkie 

zgodnie z ich definicją, choć nieodzowne są tu uregulowane stany własności. Kolejnym 

przyczynkiem ku temu jest największa ilość wypadków w rejonie Mykanowa, ponad 200, 

która jest zatrważająca. W gminie przed laty już funkcjonował komisariat. Jeśli chodzi o stan 

bezpieczeństwa przy drogach i skrzyżowaniach – postarają się, jako powiat zainicjować 2, 3 

tematy z programu rządowego bądź marszałkowskiego. Przy staraniu się o decyzję na 

przebudowę drogi wojewódzkiej trzeba mieć zagwarantowany udział własny oraz 

dokumentację, ale nikt nie gwarantuje zgody. Rozmowy w temacie dróg wojewódzkich 

bywają przykre i niejednokrotnie dokumentacja się przedawnia, a bardzo dobre chęci nie 

poparte udziałem własnym, ani zainteresowaniem zarządu województwa mogą się okazać 

niewystarczalne. Na ile będzie powiat stać, na tyle najważniejsze wnioski w zakresie stanu 

bezpieczeństwa będą realizowanej.   

 

Z-ca Komendanta M. Strzelecki powiedział, że dokładnie o to mu chodziło. Kondycja 

finansowa samorządów i komendy policji jest znana. Nikt nie oczekuje, że będą wydawane 

miliardy, a wykonanie tego, co możliwe - i o to apeluje.   

 

Radny R. Knysak powiedział, że temat stanu bezpieczeństwa na drogach w gm. Mstów  

analizował już kilka razy i kilka razy składał interpelacje w tym zakresie (m.in. do starosty, 

władz wojewódzkich, a także poseł L. Burzyńskiej). Posiada dane dotyczące wspomnianych 

wypadków za lata 2018 - 2019. Było ich sporo, bo ponad 60, a więc sytuacja nie  jest 

bezpieczna. Cieszy się, że temat pojawił się w dyskusji, bo tylko wspólne działania radnych,  

policji, władz gminnych mogą przynieść skutek, a także finanse, aby problem na 

skrzyżowaniach rozwiązać. Zapytał, czy można wystąpić do komendy policji o opinię nt. 

stanu bezpieczeństwa na skrzyżowaniach w Wancerzowie i w Mirowie. Do starosty 

zaapelował o poruszenie na jutrzejszym posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa kwestii 

bezpieczeństwa ma drodze powiatowej Cegielnia – Rzerzęczyce w zakresie zainstalowania 

tam ograniczników prędkości, o czym wspominał w interpelacji złożonej na wniosek 

mieszkańców.  

 

Z-ca Komendanta M. Strzelecki poinformował, że opinia nt. stanu bezpieczeństwa 

konkretnych skrzyżowań zostanie wydana, jak tylko wpłynie wniosek. Nadmienił, że liczba 

zaistniałych zdarzeń w gm. Mstów w 2020 roku wyniosła 100, liczba wypadków 14, liczba 

rannych 19, liczba kolizji 86, ofiar śmiertelnych nie było, a zatem stan bezpieczeństwa w 

porównaniu do lat poprzednich uległ lekkiej poprawie, co cieszy.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że wszystkie uwagi, które komendant 

przedstawił są brane pod uwagę przy realizacji zadań drogowych, a Powiatowy Zarząd Dróg, 

od lat podejmuje działania zgodnie ze swoimi możliwościami finansowymi i szybko reaguje, 

czego jest świadkiem. Z pewnością są miejsca na drogach powiatowych, gdzie zagrożenia są 

większe, ale wiele postulatów, w tym jego własne, zostało wysłuchanych i zrealizowanych. 

Przyłącza się do głosu starosty, że niektóre postulaty wiszą w próżni i nie są realizowane np. 

przebudowa drogi wojewódzka przy ul. Gliwickiej w Starczy, gdzie kilka lat temu zginęło 

dziecko.  
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Wstępował kilka razy do władz wojewódzkich, co było poparte głosami mieszkańców Starcza 

i głosami radnych gminy o wyznaczenie tam przejścia dla pieszych, niestety bez skutku.     

Następnie Przewodniczący zachęcał do zainteresowania się pomysłem tworzenia 

trójwymiarowych przejść dla pieszych, które wg badań naukowych są skutecznym 

narzędziem mającym na celu poprawę bezpieczeństwa. Stosowne opracowanie przekaże do 

Komisji Bezpieczeństwa. Podobnie zachęca do zainteresowania się tematem przejść 

interaktywnych, nad czym w powiecie już się pochylano. Wszystkie uwagi pana komendanta  

są cenne i będą wzięte pod uwagę. Podziękował policji za działania wykonywane na rzecz 

mieszkańców powiatu, które są szybkie, merytoryczne i skuteczne życząc, aby nadal tak było, 

a nawet jeszcze lepiej.  Wprawdzie przedstawione mierniki nie zawsze trafiają do odbiorcy, 

dla którego liczy się czas interwencji i skuteczność, ale to jest oceniane bardzo dobrze.  

 

Członek Zarządu G. Jelonek poruszył temat stanu drogi wojewódzkiej nr 786 w 

Koniecpolu. Mieści się przy niej szkoła średnia i nie można do niej bezpiecznie dotrzeć. Stan 

drogi oraz chodnika jest bardzo zły i zdarza się mnóstwo wypadków. Niejednokrotnie droga 

była zgłaszana do mapy zagrożeń oraz do marszałka województwa śląskiego i 

Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Dokumentacja zbierana jest od 20 lat. Liczne petycje trafiają 

do burmistrza  lub do powiatu, mimo że droga jest wojewódzka. Teraz okazuje się, że gmina 

ma  dokładać 50% kosztów do budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej. Jest to absurd, 

gdyż gmina sama nie daje rady i ledwo co dokłada się do dróg powiatowych. To właśnie 

gminy proszą urząd marszałkowski o pieniądze, a nie odwrotnie. Koszty przebudowy to  

olbrzymie pieniądze, bodajże 140 mln zł. Gminy na to nie stać. Wnioskuje zatem o 

zorganizowanie spotkania z marszałkiem województwa śląskiego i dyrektorem  

Wojewódzkiego Zarządu Dróg oraz radnymi sejmiku w formie posiedzenia Rady, komisji 

bądź Zarządu. Po spotkaniu przedstawi się mieszkańcom ustalenia, co dalej z drogami 

wojewódzkimi, które winny być wzorem, tymczasem wstydzimy się.     

 

Radna E. Łągiewka nawiązała do głosu starosty, radnej U. Całusińskiej i radnego  

G. Jelonka odnośnie skrzyżowaniu w Skrzydlowie. Wszystkie drogi powiatowe wymagają 

bardzo szybko działań zapewniających bezpieczeństwo i trzeba mieć świadomość, że wiele 

razy wszystkie kolizje, stłuczki i zdarzenia drogowe nie są w żadnych statystykach ujęte. 

Każde działanie, jakie powiat zainicjuje będzie lepsze, niż dywagowanie, co należy zrobić. 

To, co kolega Gwidon Jelonek powiedział przed chwilą, jest to naprawdę bardzo cenna rzecz. 

Zaprośmy przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego. Przedstawmy im nasze problemy 

miejscowe i wtedy może inaczej spojrzą i przychylą się do naszych próśb na tej końcówce 

województwa. Nawiązuje tu do 17 projektów powiatu, z których dostaliśmy tylko 1. Apeluje 

zatem i prosi: panowie z komisji bezpieczeństwa, panowie policjanci, panowie starostowie, 

zarząd: wysyłajmy, działajmy, dawajmy projektów jak najwięcej. Może który z nich zapewni 

bezpieczeństwo naszym mieszkańcom. Czasami wystarczy wielka tablica fluorescencyjna np.  

taka, jak koło szkoły w Jaskrowie, która w jakiś sposób kierowcom przypomina, że jest to 

teren, gdzie może wyjść dziecko, gdzie może wyjść pieszy i ktoś z rowerem. W nawiązaniu 

do zniszczonych dróg po zimie: naprawdę jest tych odcinków bardzo dużo i ciężko byłoby w 

tej chwili wybrać, który będzie miał priorytet, a który nie. Tylko, że musimy pamiętać, iż 

mieszkańcy nas wybrali po to, żebyśmy działali w ich imieniu i żebyśmy nie musieli później 

odbierać petycji, że my jako powiat, to tylko wysyłamy pisma. Pomysł na spotkania 

bezpośrednie z przedstawicielami rangi wyższej uważa za bardzo dobry.  

 

Członek Zarządu H. Kasiura powiedział, że droga wojewódzka nr 786 to ważny ciąg 

komunikacyjny i centrum Koniecpola, ale niestety od lat jest zaniedbana i kilka ofiar 

śmiertelnych pochłonęła, a nie można się doprosić o remont. Prosi zatem, aby Komenda 

Miejska Policji przygotowała tam „Czarny punkt”, co było przedmiotem debaty na Komisji 

Bezpieczeństwa. Popiera inicjatywę radnego G. Jelonka  i proponuje, aby na spotkanie  
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zaprosić dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich oraz inne osoby odpowiedzialne. 

Poinformował, że już 16 lat termu zgłaszał interpelację dotyczącą przebudowy przedmiotowej 

drogi. Niestety bez skutku, bo droga wypadała z kolejnych perspektyw unijnych. Akta w tej 

sprawie są grube. Jest to dokumentacja, która kosztowała  

2 mln zł, są stosowne pozwolenia i projekty. W odpowiedzi na pismo starosty ze stycznia br. 

marszałek odpowiedział, że inwestycja zostanie zrealizowana, jeżeli będą środki. Do tej pory 

kwestii tej nie nagłaśniał tak mocno, bo miał nadzieję, że rozmowy gabinetowe więcej dadzą, 

ale zaczynają tracą cierpliwość, bo nie da się niczym wytłumaczyć, że tej drogi, jak nie było, 

to nie ma.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zaznaczył, że choć nie są to głosy skierowane do 

przedstawicieli policji, to są cenne.  

 

Radna K. Kapica wyraziła zadowolenie, iż toczy się burzliwa dyskusja w kwestii  

bezpieczeństwa i ma nadzieję, że zaskutkuje owocami w odniesieniu do inwestycji na drogach 

wojewódzkich, powiatowych i gminnych. W imieniu mieszkańców gm. Rędziny oraz Mstów, 

ale także gm. Mykanów, przez którą często przejeżdża, dziękuje funkcjonariuszom z 

drogówki za sprawne działania na rzecz bezpieczeństwa. Widać ich w terenie, co ma spore 

odzwierciedlenie na bezpieczeństwie drogowym, bo nawet super oznakowanie nie daje takich 

efektów. Pochwaliła też kampanię policji skierowaną do dzieci i młodzieży, która ma na celu 

uświadamianie i wpływanie na bezpieczeństwo. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował komendantom policji za przybycie i 

przedstawienie informacji prosząc, aby przyjęli uwagi, które tu padły. Radni ze swej strony 

również przyjmują i te dobre i te złe.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację nt. stanu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie powiatu częstochowskiego w 2020 roku. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja nt. stanu sanitarnego powiatu 

częstochowskiego w 2020 roku została radnym udostępniona w systemie eSesja i była 

przedmiotem obrad na posiedzeniu merytorycznej komisji. Informacja stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. Jeśli są uwagi i zapytania, to można je zgłaszać, gdyż Powiatowy 

Inspektor Sanitarny jest dostępny na łączach internetowych. Służby sanitarne znajdują się  w 

trudnej sytuacji i wymagają wielu działań, m.in. władz powiatu. Pan Inspektor prosił o 

przekazanie podziękowań za te wspólne działania, w szczególności w placówkach powiatu. 

Zapewne już zostały ogłoszone nowe obostrzenia rządowe. Dziękuje służbom sanitarnym za  

działania, wyrażając nadzieję, że sytuacja epidemiologiczna w Polsce niebawem się poprawi.   

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację nt. stanu sanitarnego powiatu 

częstochowskiego w 2020 roku. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021 – 2028  

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 
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Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIII/179/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2021 – 2028. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2021 – 2028 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok został radnym udostępniony w systemie  

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIII/180/2021 w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2021 rok 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie za 

2020 rok oraz wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej został radnym udostępniony w 

systemie  eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy 

są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIII/181/2021 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum  
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Pomocy Rodzinie w Częstochowie za 2020 rok oraz wykazu potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Częstochowie za 2020 rok oraz wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za 2020 rok został 

radnym udostępniony w systemie  eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIII/182/2021 w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Organizatora Rodzinnej 

Pieczy Zastępczej za 2020 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy 

Zastępczej za 2020 rok 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2021 roku został radnym udostępniony w systemie  eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIII/183/2021 w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. Uchwała stanowi załącznik nr 

9 do niniejszego protokołu.  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie podniesienia 

minimalnego wynagrodzenia rodzinie zastępczej zawodowej i prowadzącemu rodzinny dom 

dziecka został radnym udostępniony w systemie  eSesja i zaakceptowany przez komisję 

merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 25 radnych jednomyślnie: 25 głosami „za” podjęła uchwałę Nr 

XXIII/184/2021 w sprawie podniesienia minimalnego wynagrodzenia rodzinie zastępczej 

zawodowej i prowadzącemu rodzinny dom dziecka. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie podniesienia minimalnego wynagrodzenia rodzinie zastępczej zawodowej i 

prowadzącemu rodzinny dom dziecka 

"za": 25, "przeciw": 0, "wstrzymało się": 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

"za" (25) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Sebastian Cierpiał, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej 

Janowski, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, Katarzyna Kapica, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, 

Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof 

Smela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja o wykonaniu planu 

finansowego rachunku środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych za 2020 rok 

została udostępniona w systemie eSesja i zaakceptowana przez komisję merytoryczną. 

Informacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 11 lutego 2021 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Powiatu A. Kubat złożył wszystkim obecnym na sesji życzenia 

świąteczne. Będą to święta na pewno inne, bo prawdopodobnie w zamknięciu.  
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Radny I. Palutek podziękował Przewodniczącemu i Staroście za przekazane radnym 

życzenia świąteczne. W imieniu klubu radnych PiS wzajemnie złożył życzenia wielkanocne.  

 

Radna M. Dziura zwróciła się z prośbą, aby w inicjowanym spotkaniu poświęconym złej 

jakości dróg wojewódzkich i powiatowych wszyscy zainteresowaniu radni mogli 

uczestniczyć. Napomknęła, że stan drogi w Lelowie też pozostaje wiele do życzenia.  

 

Radny A. Markowski oznajmił, że na posiedzeniu Komisji Infrastruktury dowiedział się, iż z 

przyczyn niejasnych nie planuje się utworzenia linii transportu zbiorowego na trasie 

Częstochowa – Olsztyn – Janów – Lelów. Tłumaczono, że gminy nie są zainteresowane, a po 

rozmowach okazuje się, że są. Dlatego domaga się uruchomienia takiej linii, bo jest 

niezbędna i jest to obowiązek powiatu. Następnie radny złożył życzenia wielkanocne życząc 

błogosławionych świąt. 

 

Członek Zarządu A. Morzyk poinformował, że pierwszym krokiem Zarządu w kierunku 

organizacji transportu zbiorowego na terenie powiatu było aplikowanie wniosku w listopadzie 

2020 roku na utworzenie 5 linii użyteczności publicznej, co było pokłosiem spotkań oraz 

spełnieniem oczekiwań ze strony gmin. Po wniosku radnego odbyło się spotkanie Zarządu z 

wójtami 3 gmin: Olsztyn, Janów, Lelów w temacie organizacji linii po śladzie drogi krajowej 

nr 4. W wyniku dyskusji i sugestii ustalono ostateczny przebieg linii uwzględniając zboczenie 

w Zrębicach i powrót przed Krasawą. Zarząd pozytywnie przychylił się do propozycji. 

Obecnie przygotowywana jest specyfikacja pod możliwość aplikowania do Rządowego 

Programu Przewozów Autobusowych i taki wniosek zostanie złożony. Nabór zostanie 

uruchomiony z dniem 1 kwietnia br. Złożenie wniosku nie wpłynie negatywnie na 

organizację transportu zbiorowego. Dziękuje radnemu za głos i zaangażowanie. Wszyscy 

mamy wspólny cel tj. organizację sprawnego i efektywnego transportu zbiorowego w 

powiecie. Ostatnie nasilenia pandemiczne i negatywne skutki, które rzutują na transport 

mocno odbijają się na obecnych przewoźnikach, którzy z powodu braku pasażerów są 

zmuszani likwidować bądź zawieszać połączenia mało rentowne. Działania powiatu 

podejmowane na rzecz organizacji transportu są zatem słuszne, a współpraca z gminami 

zapewni dojazd mieszkańcom do pracy 

i do szkół. 

 

Starosta K. Smela odniósł się sceptycznie do pomysłu zorganizowania spotkania z 

decydentami w sprawie dróg wojewódzkich, gdyż przewiduje reakcję pejoratywną. Pan 

dyrektor ma swoich mocodawców i robi to, co mu każą przełożeni, a to nie przekłada się na 

inwestycje na drogach wojewódzkich na naszym terenie, więc nie należy tu się spodziewać 

żadnych rewolucji. Nawet nie wie, czy powinien się spotykać z tym człowiekiem, ale sprawy 

honorowe odkłada na bok, bo jako przedstawiciel powiatu działa w kwestiach publicznych. 

Jeśli ktoś ma możliwości doprowadzenia do rozmowy, to prosi o wstawiennictwo. Niemniej 

jednak zrobi to, bo należy używać wszystkich argumentów. Następnie poinformował, że 

członek zarządu A. Morzyk przygotuje harmonogram działań w zakresie wyłonienia 

operatora transportu zbiorowego. Ma nadzieję, że pomimo pandemii będą chętni. W imieniu 

Zarządu i pracowników życzy wszystkim obecnym na sali oraz na łączach internetowych 

dobrych świąt i to w wielu aspektach.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat powiedział, że dziś padło wiele życzeń oraz podziękowań, 

ale też słów krytyki, ale na tym polega dyskusja. Nastąpiła też premiera logo powiatu, które 

jest piękne i komunikatywne - i będzie wizytówką naszego samorządu. Za działania 

podejmowane w tym zakresie i za organizację konkursu dziękuje biuru prasowemu oraz 

autorowi Zb. Kabzińskiemu. Dołącza do życzeń świątecznych oraz wszystkich uwag padłych 

na sesji. Dziękuje radnym za udział w sesji i zaangażowanie. Dziękuje obsłudze rady i 

informatykom za przygotowanie sesji zarówno w trybie stacjonarnym, jak i zdalnym.  
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Przewodniczący Rady A. Kubat przekazał życzenia świąteczne otrzymane dla radnych ze 

SOSzW w Bogumiłku.  

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 12:04 zamknął 

obrady XXIII Sesji Rady Powiatu.  

 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio oraz 

stenogramem stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   

 

 


